
 
 

 

 

 

Pro jednání  Výroční konference VOS 2020  Dne:  11. 2. 2020 

        K bodu programu č.: 6 

 

 

Název: 

 

Zpráva kontrolní komise   
 

 

 

Obsah: 

 

Zpráva o činnosti kontrolní komise VOS za období od Výroční konference VOS 2019 

 

 

 

Návrh usnesení: 

 

Výroční konference VOS 2020 

 

Bere na vědomí: 
 

Zprávu kontrolní komise. 

 

 

 

Předkládá:  RNDr. Luboš Bauer, CSc. 

 

 

 

 

 

 

 

 



ZPRÁVA O ČINNOSTI KONTROLNÍ KOMISE 

VYSOKOŠKOLSKÉHO ODBOROVÉHO SVAZU  

ZA OBDOBÍ OD VÝROČNÍ KONFERENCE VOS 2019 

  

 

 

 

 Kontrolní komise se věnovala kontrole plnění základních úkolů VOS daných 

Stanovami, Finančním řádem a Usnesením Výroční konference VOS 2019 

se zaměřením na sledování efektivnosti činnosti svazu. Pravidelně se zabývala 

ekonomickými otázkami. 

 

 

I. Práce výboru 

 

 V období od Výroční konference VOS 2019 se výbor sešel k devíti řádným 

jednáním s průměrnou účastí 87 %. Výbor se zodpovědně zabýval úkoly, které mu 

byly uloženy Usnesením Výroční konference VOS 2019. Všechny úkoly uložené 

výboru VOS (v odstavci 3 tohoto usnesení), byly ze strany výboru řádně plněny. 

Jejich vyhodnocení obsažené ve zprávě o činnosti výboru je v souladu s názory 

kontrolní komise na plnění Usnesení Výroční konference VOS 2019. 

Pokud smysluplné naplnění úkolů uložených Usnesením vyžaduje součinnost ZO, 

zůstávají zde stále rezervy. Týká se to zejména bodu 3.1 (spolupracovat 

s jednotlivými ZO příp. KOR v jednotlivých univerzitních městech při pořádání 

veřejných setkání se zaměstnanci veřejných vysokých škol). Naplnění takového 

úkolu výborem VOS je limitováno spoluprací jednotlivých ZO a KOR.  

 Pokroku se podařilo dosáhnout ve spolupráci se studentskými organizacemi 

(bod 3.2), která bývala historicky limitována kolísajícím zájmem doktorandů 

o spolupráci. 



Mimořádné ocenění si zaslouží zejména úsilí, které výbor věnoval i v tomto 

období vyjednávání o financování vysokých škol. O všech krocích a dosažených 

výsledcích v této oblasti výbor průběžně informoval ZO.   

Co se týká bodu 3.4, KK konstatuje, že se podařilo dosáhnout stupně integrace 

VOS a ČMOS PŠ, který velmi dobře vyvažuje potřebu prosazování společných 

zájmů a respektování specifik obou svazů. Dobrým příspěvkem k prohloubení této 

spolupráce je i realizovaný přesun sídla VOS na Senovážné náměstí. 

 Většina bodů této části Usnesení svou povahou přesahuje jednoroční období. 

Proto KK doporučuje konferenci formulovat do Usnesení vhodným způsobem 

pokračování těchto úkolů. Týká se to hlavně problematiky financování vysokých 

škol, dalšího postupu spolupráce VOS s ČMOS PŠ, se slovenským OZ školstva 

a vedy i s dalšími organizacemi. 

Co se týká spolupráce výboru VOS s kontrolní komisí, výbor se pravidelně 

zabýval zápisy kontrolní komise a reagoval na její podněty. K užší spolupráci výboru 

a kontrolní komise přispělo i dvojí společné zasedání výboru a kontrolní komise 

a účast předsedy kontrolní komise či Ing. Luňáčka na jednání výboru vždy, když to 

bylo potřebné vzhledem k projednávaným záležitostem. 

  

 

II. Kontrola hospodaření a inventarizace 

 

 Kontrolní komise se na svých zasedáních zabývala výsledky hospodaření 

a konstatovala, že i v roce 2019 se dařilo odpovědným přístupem k plnění 

schváleného rozpočtu snižovat náklady. Současně bylo dosaženo vyšších příjmů 

(zejména díky vyšším příjmům z MSDU OS, stabilitě příjmů z KŠV Brno 

i soustavnému tlaku výboru a kontrolní komise na řádný odvod členských příspěvků 

ze ZO), takže v roce 2019 hospodaření skončilo s výrazně nižším schodkem, než byl 

rozpočtován.  



Do rozboru běžného hospodaření v roce 2019 není započítána mimořádná 

delimitace majetku ve výši cca 3,3 mil. Kč vyplývající z prodeje budovy DOS 3. 

Výsledkem pečlivého vyhodnocení možných variant z hlediska výnosnosti 

i rizikovosti výborem i kontrolní komisí VOS bylo rozhodnutí uložit tyto prostředky 

na termínovaný vklad.  

Rozpočet na rok 2020 je jako každoročně i při snaze o maximální úspornost 

navrhován jako mírně deficitní, avšak dá se předpokládat, že zejména pokud nebude 

nutné čerpat položky, které mají povahu rezervy pro nepředvídané situace, výsledek 

hospodaření v roce 2020 může být i příznivější. KK doporučuje konferenci 

schválení navrhovaného rozpočtu. 

 KK rovněž provedla inventarizaci a kontrolu účetnictví. Porovnáním 

inventárních seznamů se skutečným stavem nebyly shledány žádné rozdíly. 

Účetnictví je vedeno řádným a přehledným způsobem.  

 

 

 III. Základní organizace VOS a členská základna 

 

 I v roce 2019 došlo opět meziročně k poklesu členské základny o 5 %.  

Přístup ZO k plnění úkolů vyplývajících ze Stanov VOS, Finančního řádu VOS 

a Usnesení Výroční konference VOS 2019 je jako každoročně velmi rozdílný. 

Výroční konference VOS 2019 uložila ZO tyto úkoly: 

4.1 Uhradit členské příspěvky na činnost VOS na rok 2019 ve výši 400,- Kč na 

člena ZO VOS do 12. 4. 2019 na číslo účtu: 1015292557/6100.  

4.2 Pokračovat v plnění úkolů přijatých XXII. sjezdem VOS, a to:  

Nejpozději do jednoho měsíce od podpisu kolektivní smlouvy nebo dodatku 

k ní zaslat kopii nebo odkaz na webové stránky sekretariátu VOS.  

Využívat materiály postoupené výborem VOS k informování členů VOS 

a dalších pracovníků a k propagaci VOS.  



4.3 Informovat výbor VOS o změnách mzdových tarifů v souvislosti 

s navýšením rozpočtové kapitoly pro vysoké školy a o dalších sociálních aktivitách 

určených zaměstnancům VŠ (např. založení mateřské školy, dětského koutku, 

penzijního připojištění resp. jiného využití sociálního fondu) za účelem předání 

zkušeností dalším ZO VOS.  

Jako každoročně nelze žádný bod považovat za stoprocentně splněný. Bodu 

týkajícímu se úhrady členských příspěvků věnoval výbor i kontrolní komise trvalou 

pozornost. V termínu jej však nesplnila řada ZO, ještě v lednu 2020 dlužilo členské 

příspěvky 7 ZO. Obdobný průběh mělo zpracování evidenčních listů ZO a jejich 

zasílání na sekretariát VOS  

Plnění bodů 4.2 a 4.3 rovněž není uspokojivé, navíc je i obtížně 

kontrolovatelné.  

 

 

IV. Hodnocení práce kontrolní komise 

 

V období od Výroční konference VOS 2019 se kontrolní komise sešla kromě 

společného zasedání s výborem k sedmi zasedáním (dvakrát na společném zasedání 

s výborem VOS) s 95 % účastí. Kontrolní komise se kromě aktuálních záležitostí 

pravidelně zabývala kontrolou Usnesení a hospodařením VOS. Zvýšenou pozornost 

věnovala ZO, které byly v prodlení s platbou členských příspěvků a odevzdáním 

evidenčních listů. Závěry z těchto oblastí byly shrnuty v předchozích bodech zprávy.  

Členové komise se průběžně zabývali přípravou podkladů ekonomické povahy 

pro jednání, velká pozornost byla věnována zejména otázce zhodnocení prostředků 

získaných z mimořádné delimitace majetku vyplývající z prodeje budovy DOS 3. 

Předseda kontrolní komise RNDr. Bauer se podle potřeby účastnil zasedání 

výboru VOS. Dále zastupoval VOS na Valné hromadě Klubu školství a vědy Brno 

(XLIV. VH v červnu a XLV. VH v prosinci). Otázkami spojenými s Klubem školství 

a vědy Brno se kontrolní komise soustavně zabývala. Pozornost věnovala zejména 



výši prostředků, které získává VOS postupným rozpouštěním kapitálového fondu 

v souvislosti s přínosy realizované půdní vestavby a hospodaření KŠV.  Pro nejbližší 

roky lze očekávat postupné rozpouštění kapitálového fondu KŠV ve stejné výši jako 

v roce 2019. 

Ing. Luňáček pokračoval ve své práci člena RK MSDU OS. Komise pracovala 

ve stejném složení jako minulý rok. Volební mandát končí v prosinci 2020. 

V 1. polovině roku 2019 byl dokončen prodej budovy DOS 3, pro VOS tato 

skutečnost znamenala mimořádnou delimitaci majetku ve výši cca 3,3 mil. Kč. Díky 

intenzivní komunikaci MSDU OS a představitelů Finanční správy se zrodilo oficiální 

stanovisko FS MF ČR, které umožňuje odborovým svazům sdruženým do MSDU OS 

využít mimořádnou delimitaci jako kapitálové dovybavení. Prakticky to pro VOS 

znamená, že tato částka je mimo systém zdanění. Mimo jiné se RK věnovala kontrole 

pokračující rekonstrukce Hotelu Olšanka, dále kontrole připravovaného 

harmonogramu prodeje budovy Francouzská 3. Zde stejně jako v případě DOS 3 

proběhne veřejné výběrové řízení. MSDU OS pokračuje v naplňování úkolů valné 

hromady tak, aby byl dodržen termín plánovaného ukončení činnosti v roce 2027. Do 

této doby lze počítat nejen s běžnou částkou pro delimitaci, ale i s delimitacemi 

mimořádnými. 

Všichni členové kontrolní komise se účastnili aktivu předsedů ZO VOS, 

RNDr. Bauer a Ing. Luňáček se zúčastnili také mítinku „Konec levné práce“. 

 

 


